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Bilateralt Kredsrådsmøde, Allerød Kommune 

tirsdag den 25. april 2023 
 
 

Deltagere:  
Politidirektør, fg. Mogens Hendriksen, chefpolitiinspektør Lene Sørensen, specialkonsulent Lene Hjorth 
(referent), borgmester Karsten Längerich og direktør Lone Kvist.  
 

Dagsorden: 
 

1. Orientering fra Nordsjællands Politi  
- Kriminalitetssituationen 
- Synspunkter på afvikling af kredsrådsmøder som temadrøftelse 
- Forsøgsordning med hastighedsgrænser 
- Samarbejdet mellem kommune og politi i regi af den lokale beredskabsstab  

 
2. Orientering fra Allerød Kommune  

- Center Sandholm  
- Opmærksomheden på de unge særligt i forhold til IT-relateret kriminalitet og digitale 

krænkelser 
 

3. Eventuelt 
 
1. Orientering fra Nordsjællands Politi  

 
Mogens Hendriksens bød velkommen.  
 
Kriminalitetsbilledet 
 
Lene Sørensen orienterede om, at kriminaliteten i perioden 2018 til 2021 har været faldende. 
Herudover orienterede Lene Sørensen om kriminalitetsbilledet i kommunen inden for områderne 
tyverier/berigelseskriminalitet, økonomisk kriminalitet, personfarlig kriminalitet, 
narkotikakriminalitet, ungdomskriminalitet og færdsel, ligesom hun orienterede om de erfaringer, 
som Nordsjællands Politi har gjort sig vedrørende utryghedsskabende adfærd i Allerød Kommune.  
 
Mogens Hendriksen oplyste, at kriminaliteten i politikredsen generelt er faldende og trygheden 
stigende. Mogens Hendriksen henviste i den forbindelse til den af Justitsministeriet udfærdigede 
tryghedsundersøgelse for 2021:  
https://www.justitsministeriet.dk/wp-content/uploads/2022/08/Tryghedsundersoegelse-2021-
web.pdf.  
Lone Kvist oplyste, at borgerne i kommunen oplever det som utrygt at befinde sig på stationer. 
Mogens Hendriksen orienterede om, at øvrige kommuner oplever samme udfordringer.  
 
Synspunkter på afvikling af kredsrådsmøder som temadrøftelse 
 
Mogens Hendriksen orienterede om, at kredsrådsmøderne i 1. kvartal nu afholdes som bilaterale 
møder med hver enkelt kommune, hvor der vil være mulighed for at drøfte emner af lokal 
karakter. Kredsrådsmøderne i 2., 3. og 4. kvartal afholdes derimod med samtlige kommuner. 
Kredsrådsmøderne i 2. og 4. kvartal afholdes som temamøder og kredsrådsmødet i 3. kvartal 
afholdes som et teamsmøde. Mogens Hendriksen oplyste, at temaet for det kommende temamøde 

https://www.justitsministeriet.dk/wp-content/uploads/2022/08/Tryghedsundersoegelse-2021-web.pdf
https://www.justitsministeriet.dk/wp-content/uploads/2022/08/Tryghedsundersoegelse-2021-web.pdf
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er tryghed og færdselssikkerhed, og at borgmestrene vil have mulighed for at medbringe 1-2 
fagpersoner til kredsrådsmødet.  
 
Karsten Längerich oplyste, at Allerød Kommune er tilfreds med, at kredsrådsmøderne i 2. og 4. 
kvartal afholdes som temamøder.  
 
Forsøgsordning med hastighedsgrænser 
 
Mogens Hendriksen orienterede om, at der nu er kommet en afklaring fra Vejdirektoratet i forhold 
til nogle principielle spørgsmål, som politiet har haft stillet til Vejdirektoratet vedrørende 
forsøgsordningen med hastighedsgrænser.  
 
Mogens Hendriksen oplyste endvidere, at forsøgsordningen med fastsættelse af lokale 
hastighedsgrænser finder anvendelse i 16 kommuner i fem politikredse. Ni af de udvalgte 
kommuner er beliggende i Nordsjællands politikreds. De erfaringer, som Nordsjællands Politi 
kommer til at drage, vil således indgå i de landsdækkende erfaringer.  
 
Samarbejdet mellem kommune og politi i regi af den lokale beredskabsstab  
 
Mogens Hendriksen orienterede om, at Beredskabsstyrelsen har identificeret 14 risici (f.eks. 
pandemi, vejrlig, terrorhandlinger etc.), som samfundet samlet set skal være i stand til at kunne 
håndtere. Mogens Hendriksen orienterede i den forbindelse om organiseringen af politiets 
beredskab, hvorefter der var en generel dialog om organiseringen af det kommunale beredskab, 
herunder den kommunale organisering på strategisk niveau. Det blev aftalt, at Nordsjællands Politi 
informerer kommunerne om de af Beredskabsstyrelsen identificerede 14 risici med henblik på en 
drøftelse på et kommende kredsrådsmøde. 
 
På den baggrund fremsendes – i forbindelse med fremsendelse af dette referat – uddrag af 
Beredskabsstyrelsens information om det nationale risikobillede for 2022, hvoraf de 14 
identificerede risici fremgår. Beredskabsstyrelsens samlede rapport vedrørende Nationalt 
Risikobillede 2022 kan findes på dette link: https://www.brs.dk/globalassets/brs---
beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-
risikobillede-2022-.pdf 
 
Mogens Hendriksen oplyste hertil, at nogle andre kommuner har foreslået, at emnet med fordel 
kan drøftes på et kommende temamøde i kredsrådsregi, hvor beredskabschefer tillige kan deltage.  
 
Lone Kvist og Karsten Längerich var enige i, at emnet med fordel kan drøftes i kredsrådsregi.  
 

2.  Orientering fra Allerød Kommune  
 
Center Sandholm 
Lene Sørensen orienterede om antallet af sager, som har relation til Center Sandholm og oplyste i 
den forbindelse, at politiet på nuværende tidspunkt ikke oplever udfordringer i relation til Center 
Sandholm. Mogens Hendriksen oplyste til orientering, at der ligeledes ikke opleves udfordringer i 
forhold til Center Sjælsmark, som er beliggende i Hørsholm Kommune. Lone Kvist oplyste, at 
Kommunen på nuværende tidspunkt heller ikke oplevede udfordringer i relation til Center 
Sandholm.  
 
 

https://www.brs.dk/globalassets/brs---beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-risikobillede-2022-.pdf
https://www.brs.dk/globalassets/brs---beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-risikobillede-2022-.pdf
https://www.brs.dk/globalassets/brs---beredskabsstyrelsen/dokumenter/krisestyring-og-beredskabsplanlagning/2022/-nationalt-risikobillede-2022-.pdf
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Opmærksomheden på de unge særligt i forhold til IT-relateret kriminalitet og digitale krænkelser 
Lone Kvist orienterede om en konkret hændelse, hvor kommunen havde kontaktet politiet, som 
havde handlet resolut, og i samarbejde med kommunen havde håndteret hændelsen på en god 
måde, hvilket kommunen var yderst tilfreds med. Lone Kvist oplyste i den forbindelse, at der er et 
godt lokalrådssamarbejde.  
 

3. Eventuelt 
 
Mogens Hendriksen orienterede om muligheden for at indgå et samarbejde på det kommunikative 
område f.eks. ved politiets deltagelse i arrangementer/oplæg, som afholdes for de ældre borgere i 
kommunen med henblik på forebyggelse af kontaktbedragerier. 
 
Lone Kvist oplyste afslutningsvist, at Allerød Kommune er glad for samarbejdet med Nordsjællands 
Politi. 
 

 


